
 

 

 

 

香港筲箕灣興民街 68 號海天廣場 7 樓 701-2 室 

Room 701-2, 7/F., Marina House, 68 Hing Man Street, Shau Kei Wan, Hong Kong 

Tel: 2866-9991 Fax: 2866-1331 

https://www.japanese-edu.org.hk 

 

2023-2024 SOJLEHK Scholarship for Senior Secondary Japanese Language Subject Students 

2023-2024 香港日本語教育研究會獎學金─高中日語課程學生 

 

Organizer 

主辦機構 

Society of Japanese Language Education Hong Kong (SOJLEHK) 

香港日本語教育研究會 

 

Purpose 

目的 

The purpose of the scholarship is to encourage local secondary schools in providing 

Senior Secondary Japanese language course and to motivate students who are 

studying Japanese language. It is expected that the scholarship will contribute to the 

enhancement of the standard of Japanese language among local youngsters in Hong 

Kong 

為鼓勵本地中學推行高中日語課程和提高學生學習日語的興趣，香港日本語教

育研究會特設是項獎學金，期望香港青少年的日語水準繼續提升 

 

Eligibility 

申請資格 

(1) Any local secondary school offering Senior Secondary Japanese language 

subject/Any institution offering “Diploma Yi Jin” program on Japanese language 

or Japanese studies could nominate ONE student who is learning the subject to 

apply 

   任何一間設有高中日語課程的本地中學或提供與日語/日本文化有關的毅

進課程的院校，可提名一位在校內修讀該課程的學生參加 

 

(2) Nominees must be students of Secondary 4 ~ Secondary 6 / “Diploma Yi Jin” in 

2023-24 

   獲提名的學生必須於二○二三至二四年度為中四至中六學生，或於該年度

修讀毅進文憑課程 

 

(3) Nominees are expected to achieve a standard of academic excellence at their 

recent school assessment and acquire outstanding grade in the subject of Senior 

Secondary Japanese language / Yi Jin Japanese language / Yi Jin Japanese studies 

   獲提名的學生須具備優異的學業成績及於高中日語科/毅進日語/毅進日本

文化課程中考取優良分數 

 

(4) Nominees should have the right of abode in HK, or have resided legally in HK 

continuously for three completed years immediately prior to the commencement 

of their courses 

獲提名的學生須擁有香港居留權，或在課程開始前已合法地在香港連續居

住滿三年 

 

(5) Anyone who has won this scholarship before cannot apply again 

曾獲此獎學金者不可再次申請 

 

(6) Qualified candidates shall be invited for an interview in late July (exact date to 

be confirmed) 

合資格申請者將獲邀出席 7 月尾之面試 (確實日期待定) 

 

(7) Applicants can only apply either individual Scholarship or Group Project Award. 

申請者不能同時參加個人獎學金項目及「小組研究項目獎」項目 



 

Contents 

內容 

 

Nominees is required to submit a self-introduction & a report on ONE of the below 

topics in Japanese (1,500 Japanese words in length) 

獲提名的學生須提交日文的自我簡介及就以下其中一個題目的發表內容 

(2-3 分間程の発表で、文字数は 1,500 以内) 

   選題: a. 一番好きな日本伝統文化とその理由 

    b. 一度は訪れたい日本の場所とその理由 

    c. お勧めの日本文学作品とその理由 

        d.  不思議だと思う日本の社会現象を具体的に説明すること 

 

Nominator 

提名資格 

Head of School or Head of Diploma Yi Jin ONLY (Current Executive Committee 

Member of our Society could not serve as nominator) AND Course Coordinator of 

Senior Secondary Japanese Language Subject / Japanese Language or Japan Studies 

Programme of Yi Jin Diploma 

只限中學校長或毅進文憑課程負責人 (本會現任理事不可擔任提名人) 及 高

中日語 / 毅進日語或日本文化課程統籌 

 

Scholarship 

Amount 

獎學金額 

Each recipient of the scholarship will receive HK$3,000 

每位得獎同學可獲港幣三千元 

 

Application Period 

申請期間 

 

From 29 April (Mon) to 28 June (Fri) 2024 

二○二四年四月廿九日(星期一)至六月廿八日(星期五) 

Application Form 

申請表格 

Could be downloaded from our web-site (www.japanese-edu.org.hk ) starting from 

29 April 2024 (Mon) 

於二○二四年四月廿九日(星期一)起在本會網頁 www.japanese-edu.org.hk 下載 

 

Contact 

查詢  

Email 電郵：info@japanese-edu.org.hk 

Tel 電話：(852) 2866-9991 

Fax 傳真：(852) 2866-1331 
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